
 
   

 
KEIDs input til svar på spørgsmål vedr. indkøb af og ud-
gifter til Karnov Group 

Teknik- og miljøborgmester Line Barfod har den 28. januar 2022 stillet 
nedenstående spørgsmål vedrørende kommunens samlede indkøb hos 
Karnov og om det overvejes at Københavns Kommune indgår en samlet 
indkøbsaftale.  

Borgerrepræsentationens Sekretariatet har videresendt spørgsmålet til 
Økonomiforvaltningen, Københavns Ejendomme og Indkøb (KEID) til 
besvarelse: 

Spørgsmålet lyder: 

”Kan du (Ksenia Getman i BR Sekretariat) oplyse om der findes et over-
blik over kommunens samlede indkøb hos Karnov, herunder om det 
overvejes at indgå en samlet indkøbsaftale, så der kan opnås en lavere 
pris på abonnementer?” 

 

KEID’s svar: 
KEID har lavet et dataudtræk over kommunens indkøb hos Karnov Group 
for perioden 2019 til og med 2022. Kommunens forbrug har været føl-
gende: 
 
Tabel 1. Københavns Kommunes udgifter til Karnov fordelt på forvalt-
ninger, 2019-2022, 1.000 kr. 

Karnov 2019 2020 2021 2022 Total 

ØKF 721  1.123  884            2.728  

TMF 494  895  580  231           2.200  

SOF 382  343  126               851  

KFF 160  217  317  18              712  

BUF 203  176  283               662  

BIF 184  194  180               558  

SUF 117  119  121  104              461  

Øvrige* 112  22  21               155  

Total 2.373  3.089  2.512  353           8.327  
* Øvrige består af Borgerrådgiveren, Intern Revision samt tidligere enheder der er luk-
kede 

 
KEID har tilbage i 2019 undersøgt mulighederne for at indgå en prisaftale 
(rabataftale) med Karnov gældende for hele Københavns Kommune. 
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Der blev afholdt et forhandlingsmøde mellem KEID og Karnov den 6. fe-
bruar 2019. Karnov var ikke interesserede i at indgå en prisaftale for hele 
kommunen med mindre, at Københavns Kommune udvidede forret-
ningsomfanget med Karnov – dvs. øgede antallet af brugere og øgede 
antallet af abonnementsydelser. Dette ville betyde, at KK samlet ville 
skulle øge sine udgifter til Karnov.  
 
KEID lavede i 2019 en markedsundersøgelse af kommunens muligheder 
for at købe tilsvarende produkter hos andre leverandører i markedet. Un-
dersøgelsen viste, at det ikke var muligt at indkøbe tilsvarende produkter 
hos andre leverandører end Karnov, der kunne tilgodese kommunens 
behov. Københavns Kommune kunne dermed ikke afholde udbud med 
henblik på at indhente forskellige tilbud fra forskellige leverandører. 
 
Det var vurderingen, at Karnov reelt var ”eneudbyder”, og at det ikke ville 
være muligt at indgå en aftale med Karnov om lavere priser på abonne-
menter for hele kommunen på baggrund af det forbrug af ydelser som 
KK havde behov for at købe hos Karnov. KEID besluttede på den bag-
grund i 2019 ikke at gå videre med at prøve at få en aftale med Karnov for 
hele KK. 
 
KEID reviderer kontinuerligt kommunens indkøb, og om der kan indhen-
tes indkøbseffektiviseringer. Såfremt KEID måtte vurdere, at der vil være 
nye muligheder for at indhente effektiviseringer på udbud eller forhand-
ling af de ydelser, som Københavns Kommune i dag indkøber hos Kar-
nov, vil KEID igangsætte passende aktiviteter.  


